
Bu gün dünyada Azərbaycanın “yaşıl 
enerji” gündəliyinə, enerji keçidi ilə bağlı 
planlarına güclü maraq və yüksək siya-
si dəstək var. Bu aspektdə, Avropa İttifa-
qı ilə imzalanan enerji sahəsində Strateji 
Tərəfdaşlığa dair Anlaşma Memorandu-
mu təbii qazla bərabər “yaşıl” enerjinin, 
xüsusilə Xəzər dənizinin külək enerjisi və 
“yaşıl” hidrogenin istehsalı-ixracı, ener-
ji səmərəliliyi və metan emissiyalarının 
azaldılması üzrə də əməkdaşlığı əhatə 
edir. Bütün bu məsələlər, həmçinin Avro-
pa İttifaqı ilə enerji dialoqumuzun əsas 
komponentləridir.

“Yaşıl enerji”nin ənənəvi bazarlar-
la bərabər, Avropaya ixracı, əsasən, 
üç xətt üzrə – Naxçıvandan keçməklə 
Azərbaycan-Türkiyə-Avropa Enerji Dəhlizi, 
Gürcüstan-Türkiyə üzərindən başlaya-
raq, Azərbaycan, Gürcüstan, Rumıniya 
və Macarıstanı özündə birləşdirəcək Qara 
dəniz sualtı elektrik və rəqəmsal qoşulma 
layihəsi vasitəsilə nəzərdən keçirilir.

Naxçıvandan Türkiyəyə 75 MVt 
gücündə elektrik enerjisi ixracı ilə bağlı iki 
ölkə arasında müvafiq razılaşmalar əldə 
edilib. Eyni zamanda, Zəngəzur dəhlizi ilə 
Naxçıvan Muxtar Respublikasına, oradan 
isə Türkiyəyə və İrana yeni xəttin çəkilişi 
üzrə də tədbirlər görülməsinə başlanılıb. 
Bu istiqamətdə “Cəbrayıl” enerji qovşağı-
nın yaradılması ölkəmizin ixrac potensialı-
nın gücləndirilməsini şərtləndirib.   

Cəbrayıl-Naxçıvan-Ağrı (Türkiyə) ya-
rımstansiyalarına, oradan isə Türkiyə 
enerji sistemi vasitəsilə Avropa enerji ba-
zarlarına əlverişli çıxış əldə etmək, 1000 
meqavat yükötürmə qabiliyyətinə malik 
olmaqla ixrac imkanlarını artırmaq, uzun 
illərdən sonra Naxçıvanı ölkəmizin ümu-
mi enerji sisteminə qoşmaq, “Xudafərin” 
və “Qız Qalası” su elektrik stansiyaları-
nın, “Şəfəq” Günəş Elektrik Stansiyası-
nın enerjisisteminə inteqrasiyasını həyata 
keçirmək üçün 330 kilovoltluq “Cəbrayıl” 
yarımstansiyasının tikilməsi stratej  
əhəmiyyət daşıyan hadisədir. 

İkinci xətt isə Gürcüstan-Türkiyə 
üzərindən nəzərdən keçirilir ki, elektrik 
enerjisinin ötürülmə imkanlarının artırılma-
sı üçün ilin sonunadək Azərbaycan və Gür-
cüstan arasında yeni ikidövrəli 330 kVt-luq 
“Qardabani” EVX-nin istismara verilməsi, 
2025-ci ilədək Azərbaycan-Gürcüstan-
Türkiyə sərhədinədək yeni 500 kV-luq 
xəttin tikintisi və çevirici yarımstansiyanın 
genişləndirilməsi ilə əlavə 700 MVt ötürmə 
imkanının yaradılması planlaşdırılır. 

Bununla da, elektrik enerjisinin Gürcüs-
tana ötürülən həcmi 1400 MVt, Türkiyəyə 
ötürülən həcmi isə 1050 MVt təşkil edəcək.

Qara dənizin dibi ilə çəkiləcək enerji 

xətti vasitəsilə elektrik enerjisi Gürcüstan-
dan keçməklə Avropa Birliyinə daxil olan iki 
Avropa ölkəsinə – Rumıniya və Macarısta-
na ixrac ediləcəyi nəzərdə tutulan layihə 
də mühüm önəm daşıyır.    

Xatırladım ki, sözügedən layihənin 
detalları Azərbaycanın energetika naziri 
Pərviz Şahbazovun bu yaxınlarda Gür-
cüstan səfərində ətraflı müzakirə edilib. 
Pərviz Şahbazovun bu ölkənin Baş nazi-
rinin müavini, iqtisadiyyat və davamlı inki-
şaf naziri Levan Davitaşvili ilə görüşdə iki 
dövlət arasında elektrik enerjisi sahəsində 
əməkdaşlıq barədə imkanlar nəzərdən ke-
çirilib. Nazirliyin yaydığı məlumata görə, 
görüşdə dayanıqlı enerji təhlükəsizliyi üçün 
elektrik enerjisi üzrə regional əməkdaşlığın 
gücləndirilməsinin vacibliyi vurğulanıb və  
Qara dəniz sualtı elektrik və rəqəmsal qo-
şulma layihəsinin mühüm rol oynayacağı 
bildirilib. 

Söhbət zamanı xatırladılıb ki, 
Azərbaycan, Gürcüstan, Rumıniya və 
Macarıstanı əhatə edəcək bu layihə birgə 
enerji təhlükəsizliyi layihələrinin davamı 
olmaqla Avropanın təchizat mənbələrini 
şaxələndirəcək. Görüşdə qeyd edilib 
ki, bu infrastrukturun gerçəkləşməsinə 
Xəzər dənizində Azərbaycanın nəhəng 
külək enerjisi potensialı, irihəcmli istehsal 
güclərinin qurulması ilə bağlı atılan addım-
lar, həmçinin Avropa İttifaqı və Dünya Ban-
kının dəstəyi ilə  təminat yaradılacaq.    

Ekspert rəyi

Azərbaycan zəngin elektrik enerjisi potensialına malikdir. Belə bir gücün 
mövcudluğunun və elektroenergetika sisteminin müasir qlobal trendlərə uyğun 
inkişafının nəticəsidir ki,  respublikamız hazırda  dünya miqyasında nadir 
ölkələrdən biri kimi, öz enerji təhlükəsizliyinin təminatını tamamilə reallaşdırır. 
Əlbəttə, bu, Prezident İlham Əliyevin rəhbərliyi ilə həyata keçirilən enerji siyasətinin 
uğurla həyata keçirilməsinin məntiqi ifadəsidir.
Respublikamızda elektrik enerjisi istehsa-

lında nəzərə çarpan müsbət dinamika statistik 
göstəricilərdən də aydın görünür. Belə ki, ötən 
ay ərzində elektrik enerjisinin idxalı 10,9 mil-
yon kilovat-saat olmaqla 2021-ci ilin müvafiq 
dövrü ilə müqayisədə 0,4 milyon kilovat-sa-
at, ixrac isə 372,4 milyon kilovat-saat təşkil 
etməklə ötən ilin müvafiq dövrünə nisbətən 
222,4 milyon kilovat-saat artıb.

Ümumilikdə cari ilin yanvar-avqust ayların-
da respublika üzrə elektrik enerjisinin istehsalı 
ötən ilin eyni dövrü ilə müqayisədə 488,8 mil-
yon kilovat-saata, yəni 2,6 faiz artaraq 19 mil-
yard 115,7 milyon kilovat-saata çatıb.

Mütəxəssislər tərəfindən qarşıdakı dövrdə 
elektrik enerjisinin istehsal dinamikasının ar-
tıq bərpa olunan enerji mənbələrinə əsasən 
formalaşacağı vurğulanır. Bunun üçün zəngin 
potensialın, bərpa olunan enerjinin inkişafını 
prioritetləşdirən dövlət siyasətinin, yeni qanun-
vericilik bazası və xarici investisiyaların cəlbi 
kimi bütün zəruri şərtlərin mövcudluğu, habelə 
yeni elektrik enerjisi mənbələrinin işə salınaca-
ğı ilə yaxın gələcəkdə Azərbaycanda elektrik 
enerjisi istehsalının, həmçinin enerji ixracçısı 
imkanlarının daha da artmasının gözlənildiyi 
bildirilir. Belə ki, təkcə ərəb şirkətləri ilə birgə 
reallaşdırılan bərpa olunan enerji layihələri 
çərçivəsində respublikada əlavə 470 meqavat 
saat gücündə əlavə enerji hasilatı imkanı yara-
nacağı proqnozlaşdırılır. 

Xatırladaq ki,  Səudiyyə 
Ərəbistanının “ACWA Power” 
şirkəti ilə yanvar ayından başla-
nan layihəyə əsasən hazırda 240 
meqavat gücündə külək elektrik 
stansiyası inşa edilir. Apreldə isə 
Birləşmiş Ərəb Əmirliyinin  “Mas-
dar” şirkəti tərəfindən günəş elekt-
rik stansiyasının tikintisi reallaşdı-
rılır. Bu stansiyanın 230 meqavat 
gücündə olacağı nəzərdə tutulur. 

Artıq 2023-cü ildə bütün 
bu güclər Azərbaycanın enerji 
sisteminə daxil ediləcək. Nəticədə 
ölkəmiz xam neft, neft məhsulları 

və təbii qazla yanaşı, eyni zamanda, elektrik 
enerjisinin böyük istehsalçısı və ixracatçısı ola-
caq. Üstəlik, işğaldan azad edilən ərazilərdə 
planlaşdırılan elektrik stansiyalarının işə salın-
ması da regionun elektrik enerjisinə  tələbatını 
ödəməklə yanaşı, ixrac imkanlarını da artıra-
caq. 

Yeri gəlmişkən, Energetika Nazirliyinin he-
sabatında Azərbaycanın quruda 26 meqavat-
dan çox külək və günəş, Xəzər dənizində isə 
157 meqavat həcmində külək enerjisi potensi-
alının mövcudluğu qeyd edilib. Bundan başqa, 
düşməndən təmizlənən ərazilərdə – Qarabağ 
və Zəngəzurda isə külək, günəş və hidroenerji 
potensialının 10 meqavatdan çox olduğu xa-
tırladılıb. 

Onu da deyək ki, göstərilən potensialdan 
yararlanmaqla elektrik enerjisinin qoyuluş 
gücündə bərpa olunan enerjinin payını 2026-cı 
ildə 24 faizə, 2030-cu ildə isə 30 faizə çatdır-
maq vəzifəsi çərçivəsində cari ilin ilk rübündə 
Azərbaycanın enerji tarixində ilk dəfə olaraq 
xarici investisiya əsaslı külək və günəş elektrik 
stansiyalarının təməli qoyulub. Ümumi investi-
siya dəyəri 500 milyon dollardan çox olan 240 
MVt gücündə Xızı-Abşeron” KES və 230 MVt 
gücündə “Qaradağ” GES layihələrinin icrasına 
başlanılıb.   

Vaqif BAYRAMOV,  
“Xalq qəzeti”

Baş nazirin müavini 
İranın vitse-prezidenti,  

Ətraf Mühitin Mühafizəsi 
Təşkilatının sədri ilə görüşüb

Azərbaycan Respublikası Baş nazirinin müavini Şahin 
Mustafayev oktyabrın 20-də İran İslam Respublikasının 
vitse-prezidenti, İranın Ətraf Mühitin Mühafizəsi 
Təşkilatının sədri Əli Səlaceqe ilə görüşüb.

Nazirlər Kabinetinin mətbuat xidmətindən bildiriblər ki, 
görüşdə cari ildə diplomatik əlaqələrin qurulmasının 30-cu ildö-
nümünü qeyd edən Azərbaycanla İran arasında ali siyasi dialo-
qun mövcud olduğu məmnunluqla vurğulanıb. 

Oktyabrın 13-də Astanada Asiyada Qarşılıqlı Fəaliyyət və Eti-
mad Tədbirləri üzrə Müşavirənin 6-cı Zirvə Toplantısı çərçivəsində 
Azərbaycan və İran prezidentləri arasında keçirilmiş görüş bunun 
təzahürü kimi qiymətləndirilib.

İki ölkə arasında siyasi, ticari-iqtisadi, nəqliyyat-tranzit, ener-
getika, mədəniyyət, ətraf mühit və digər sahələrdə dostluq və 
qonşuluq münasibətlərinin uğurla inkişaf etdiyi qeyd olunub.

Eyni zamanda, bölgədə nəqliyyat kommunikasiyalarının açıl-
masının əməkdaşlıq üçün geniş imkanlar yaratdığı bildirilib. 

Bakıda keçirilən “Xəzər dənizinin ətraf mühitinin mühafizəsi 
üzrə Çərçivə Konvensiyası”nın Tərəflər Konfransının 6-cı iclası-
nın əhəmiyyəti vurğulanıb.

Bildirilib ki, Xəzər dənizinin ətraf mühitinin mühafizəsi və 
təbii ehtiyatlardan səmərəli istifadə məsələləri Azərbaycanın 
milli siyasətinin prioritet istiqamətlərindəndir. Xəzər dənizinin 
ətraf mühitinə mənfi təsirin minimuma endirilməsi istiqamətində 
ölkəmiz tərəfindən ardıcıl tədbirlərin görüldüyü diqqətə çatdırılıb. 

Ekoloji problemlərin həlli üçün Xəzəryanı ölkələrin səylərinin 
birləşdirilməsinin vacibliyi xüsusi vurğulanıb.

Eyni zamanda, Araz çayının Ermənistan tərəfindən 
çirkləndirilməsindən narahatlıq ifadə olunub, çayın ətraf mühitinin 
mühafizəsi üçün birgə səylərin zəruriliyi diqqətə çatdırılıb.

“Xalq qəzeti”

İlham ƏLİYEV: Torpaq çəkir insanı
Ağalıda səmimi, mehriban, tarixi söhbət

Mən deyirdim ki, biz mütləq 
qayıdacağıq. Deyirdim ki, öz 
torpaqlarımıza qayıdacağıq və 
qayıtdıq. İndi burada yaşayı-
rıq. Sizin də qayıdışınız bunu 
göstərir ki, keçmiş köçkünlərin 
hamısı öz doğma torpaqlarına 
qayıdacaq.

İlham ƏLİYEV
Azərbaycan 

Respublikasının Prezidenti
Zəngilan rayonu,  Ağalı 

kəndi
19 oktyabr 2022-ci il. 

Prezident İlham Əliyev və bi-
rinci xanım Mehriban Əliyevanın  
oktyabrın 19-da Zəngilan rayo-
nunun Ağalı kəndində şagirdlər, 
müəllimlər və kənd sakinləri ilə 
görüşündən hazırlanmış televi-
ziya materialına baxanda istər-
istəməz ürəyimdən belə bir 
fikir keçdi: Ulu öndər Heydər 
Əliyevin uşaqlarla, ictimaiyyətlə 
söhbət eləmək, hər yaş-
da olan adamla məhz onun  
özü  səviyyəsində danışmaq 
ənənəsi də uğurla davam etdi-
rilir. Ümummilli liderin həmin 
keyfiyyəti indi minlərlə soydaşı-
mızın “Mən uşaq olanda Heydər 
Əliyevlə şəkil çəkdirmişdim” – 
deməsinə zəmin yaratmışdır. 

“Sumqayıt da gözəl 
şəhərdir...”

Diqqətimi çəkən ilk 
məqamlardan biri bu ilin sentyab-
rından Ağalı  kənd məktəbində oxu-
yan şagirdlərin əksəriyyətinin bura-
dan əvvəl Sumqayıtda oxuduqlarını 
deməsi, indi isə Ağalının daha yaxşı 
olduğunu söyləməsinə münasibət 
bildirən dövlət başçımızın reak-
siyası oldu: “Sumqayıt da gözəl 
şəhərdir, böyük şəhərdir. Amma bu-
ranın, əlbəttə ki, xüsusi gözəlliyi var, 
təbiət, hava, iqlim...” 

Dövlət başçımız xatırlatdı ki, 
burada həyat qaynayacaq. “Baş-
qa kəndlərdə də evlər tikiləcək, 

Zəngilan şəhərində də evlər 
tikiləcək. Ağalı birinci layihədir, 
siz də azad edilmiş torpaqlara ilk 
gələn uşaqlarsınız. Şadam ki, bö-
yük həvəslə gəlmisiniz və sizin 
valideynləriniz də böyük həvəslə 
gəliblər. Çünki valideynlərin 
də çoxu,  yəqin ki, Ağalını heç 
görməyib. Onlar da işğal dövründə 
dünyaya gəliblər. Amma torpaq 
çəkir insanı”. 

Cənab Prezident həmin 
məqamda sanki vətənpərvərlik 
dərsi keçən müəllim idi. Uşaqlara 
başa salırdı ki, Vətənin hər qarışı 
gözəldir, qiymətlidir və biz yurdumu-
zun hər qarışını sevməli, qorumalı, 
abadlaşdırmalıyıq. 

Vəzifə  gələcəkdə yaxşı  
vətəndaş olmaqdır

Hamı bilir ki, dövlət başçımız  
İkinci Qarabağ müharibəsindən 
sonra qatıldığı bütün tədbirlərdə, 
qoşulduğu söhbətlərin hamısın-
da şəhidlərimizi və qazilərimizi 
yada salır, Qələbəyə məhz onların 
sayəsində nail olduğumuzu deyir. 
Bu ənənə Ağalıda da davam etdi-

rildi. Şəhid və qazilərimizin həmin 
görüşdə xatırladılması həm də ona 
görə vacib idi ki, həmin gün orada 
iştirak edənlər hələ uzun illər bu 
görüşü xatırlayacaq, “Prezident 
bizim buraya qayıtmağımız üçün 
canını fəda etmiş şəhid olan əsgər 
və zabitlərimizi də yada saldı” – 
deyəcəklər.

Dövlət başçımız dedi: “Biz bu 
torpaqlara qan tökərək qayıtmışıq. 
Bizim qəhrəman şəhidlərimiz öz 
canlarını fəda ediblər ki, bax, siz və 
sizin kimi yüz minlərlə azərbaycanlı 
öz dədə-baba torpağına qayıtsın. 
Zaman tez keçir, ancaq artıq böyük 
quruculuq işləri görülür. Sizin əsas 
vəzifəniz oxumaqdır, valideynlərin, 
müəllimlərin sözünə baxmaqdır və 
gələcəkdə yaxşı vətəndaş olmaq-
dır”.                          

“Bizim ev görünür, 
ikimərtəbəlidir” 

Doğrudur, Azərbaycan dövləti 
qaçqın və köçkünlərimizin həyat 
şəraitinin, xüsusən,  mənzil 
problemlərinin həll edilməsi üçün 
dünyanın heç bir ölkəsində analo-

qu olmayan layihələr icra etmişdir. 
Onlarca şəhərcik salınmış,  minlərlə 
soydaşımıza  həmin şəhərciklərdə 
mənzil verilmişdir. Ancaq etiraf 
edək ki, həmin problem tam həll 
edilməmişdi. Məsələn, Sumqayıtda 
məskunlaşmış məcburi köçkünlərin 
bir çoxu hələ də  uyğunlaşdırılmış 
bina və tikililərdə yaşayırdılar. 

Bu faktın təsdiqini Mehriban 
xanım Əliyevanın uşaqlara verdiyi: 
“Haradadır sizin evləriniz? Buradan 
görünür sizin evlər?” – sualını ca-
vablandıran bir uşağın sevinc dolu  
cavabı oldu: “ Bəli, bizim ev görü-
nür, ikimərtəbəlidir”.

Ağalıya dünyanın ən 
qabaqcıl ölkələrindən də 

qonaqlar gəlirlər 
Bir sakin dedi  ki, Ağalıda  

“Kapital Bank”, “ASAN xidmət”, 
xəstəxana, “Gil MED” fəaliyyət 
göstərir. Başqa bir sakin isə fəxrlə 
yada saldı ki, Ağalıya dünyanın 
ən qabaqcıl ölkələrindən qonaqlar 
gəlirlər, çəkilişlər olur. Bu, bizi də 
sevindirir. Onlar da görürlər ki, biz 
artıq qayıtmışıq.

Dövlət başçımız sakinləri əmin 
etdi ki, bütün şəhərlər, kəndlər belə 
olmalıdır, bu birinci layihədir, dava-
mı da gəlir.

“Onda sizə mütləq ev 
verilməlidir” 

Dövlət başçımızın və Birinci vit-
se-prezidentin Ağalıda sakinlərlə  
görüşü barədə informasiya yayı-
lan kimi sosial şəbəkələrdə yazdı-
lar ki, Prezident Zəngilanda kənd 
müəlliminə ev verdi. 

Söhbət belə oldu. Ağalıda yara-
dılmış şəraitə görə dövlət başçımza 
minnətdarlıq edən qadın sakin dedi 
ki, hər şey yaxşıdır, əladır: – Düzü,  
mən hələ ev almamışam.

Prezident İlham Əliyev: Eviniz 
yoxdur hələ?

Qadın sakin: Mənə Sumqayıt-
da ev veriblər, hələ oradayam. İndi 
deyirlər ki, sizin növbəniz çatanda 
verəcəyik.

Prezident İlham Əliyev: Özü-
nüz Ağalıdansınız?

Qadın sakin: Bəli, Ağalıda 
müəllim işləmişəm.

Prezident İlham Əliyev: Onda 
sizə mütləq ev verilməlidir.

Vətən torpağı dərmandır
Bu sətirləri qələmə almaq üçün 

axşam televiziyada baxdığım ma-
terialı səhər qəzetdə də oxudum. 
Çox məmnun oldum. Bu tarixi,  açıq 
söhbətin iştirakçılarının  hamısı 
səmimi, mehriban idi. Ancaq kənd 
qadınlarından birinin dediyi fikirləri 
heç zaman unuda bilməyəcəm: 
“Ayaqlarım tutulmuşdu, həqiqətən, 
mən buraya gələndən ayaqlarım bir 
az açılıb, yeriyə bilirəm. Çox şükür, 
havası da, suyu da gözəldir”.

“Göz yaşı ilə çıxmışdıq,  
göz yaşı ilə qayıtdıq”
 Sonra fikirləşdim ki, sakinlərdən 

birinin dediyi “Biz bu kənddən qanlı 
göz yaşları ilə çıxmışdıq, sevinc göz 
yaşları ilə qayıtdıq!”  – ifadəsi yazı-
nın sonu üçün daha münasib idi. 

İttifaq MİRZƏBƏYLİ,  
“Xalq qəzeti”

Azərbaycan Avropaya  
elektrik enerjisi ixrac edəcək

Samid Hüseynov  
iqtisadçı-ekspert

Daşkənddə xüsusi xidmət 
orqanları rəhbərlərinin iştirakı 

ilə beynəlxalq konfrans
Oktyabrın 19-da Özbəkistan Respublikasının paytaxtı 

Daşkənd şəhərində “Əfqanıstan: regional qarşılıqlı 
əlaqə, təhlükəsizlik və inkişaf” adlı beynəlxalq konfrans 
keçirilib. Konfransda Azərbaycan Respublikası Dövlət 
Təhlükəsizliyi Xidmətinin(DTX) rəisi general-polkovnik Əli 
Nağıyevin başçılıq etdiyi nümayəndə heyəti ilə yanaşı, 
Türkiyə, Rusiya, İran, Əfqanıstan, Özbəkistan, Qazaxıstan, 
Qırğızıstan, Pakistan, Tacikistan və Türkmənistanın xüsusi 
xidmət orqanlarının rəhbərləri və nümayəndə heyətləri 
iştirak ediblər.

DTX-nin mətbuat xidmətindən AZƏRTAC-a bildirilib ki, 
tədbirdə iştirakçı dövlətlərin xüsusi xidmət orqanlarının rəhbərləri 
Əfqanıstanda təhlükəsizliyin möhkəmləndirilməsi, sülhün və 
əmin-amanlığın təmin olunması, həmçinin regional və qlobal 
təhlükəsizliyə yönəlmiş təhdidlərin qarşısının alınması, terrorçu-
luq və onun təzahürləri ilə, eləcə də sabitliyə mənfi təsir göstərən 
digər amillərlə mübarizədə göstərilən birgə səylər barədə fikir 
mübadiləsi aparıblar.

 General-polkovnik Əli Nağıyev çıxışında Əfqanıstanda uzun 
illərdir hökm sürən mürəkkəb vəziyyətlə əlaqədar respublikamız 
tərəfindən bu ölkəyə mütəmadi olaraq göstərilən texniki və hu-
manitar yardımlardan söz açıb, dövlətlərin bir-birilərinin ərazi bü-
tövlüyünü və suverenliyini dəstəkləməsinin vacibliyindən danışıb.

Xidmət rəisi bildirib ki, Əfqanıstan uzun zaman ərzində ter-
rorçu və ekstremist qruplaşmaların əsas fəaliyyət məkanı olub, 
hazırda yerli hökumət tərəfindən belə halların qarşısının alınma-
sı istiqamətində müəyyən tədbirlərin görülməsinə baxmayaraq, 
cinayətkar birləşmələrin fəaliyyətinin hələ də müşahidə olunması 
Əfqanıstanda sülhün və sabitliyin bərqərar olmasına mane olur, 
Orta Asiyada yerləşən ölkələrlə yanaşı, digər dövlətlərin də milli 
təhlükəsizliyinə ciddi təhdidlər yaradır.

Əli Nağıyev çıxışının sonunda Azərbaycanın Əfqanıstanda 
təhlükəsizliyin və əmin-amanlığın təminatı üçün göstərdiyi 
səylərin bundan sonra da davam etdiriləcəyini söyləyib. Belə 
bir konfransın keçirilməsinin regionda və Əfqanıstanda sülh və 
sabitliyə önəmli töhfə verəcəyinə inamını ifadə edib.
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